
我愛紐約 

普及灣大學二年中文學生  戴寧台  
現在我們全家人，媽媽`爸爸`妹妹`祖母和伯父都住在

丹佛。我們住在丹佛以前，我的家人在紐約住了很長的一段

時間。在我十二歲的時候我們從紐約搬來丹佛，離開了世界

上最好的一個城市。 

世界上其他任何城市都不能跟紐約市比。在紐約市的五

個區有八百萬市民，是個人很多的域市！因此紐約有很多不

同的文化，因為人們從世界各地來紐約生活。紐約是一個文

化大熔爐。在不同的移民地區有很多又好吃又特別的食物。

有非常好的和正宗的意大利，中國，日本， 牙買加和法國

菜。 

在紐約也有美麗的建築，也有很多有趣的歷史。還有很

多有名的博物館如：大都會美術博物館，古根海姆博物館，

現代藝術博物館和美國自然歷史博物館等等。除了博物館以

外，百老匯有很多著名的戲劇和音樂劇如：, “歌劇院魅

影”，“貓”,“西城故事” 和，“美女與野獸”。在紐約

的日常生活就是一種冒險，總是有機會。在紐約做不同的事，

看不同的東西或遇見不同的人。紐約是我最喜歡的城市。一

天我希望有機會回去。 Vocabulary List 全 quán- all 祖母 zǔmǔ- father's mother 



伯父 bófù- father's elder brother 離開 líkāi- to depart //// to leave 世界 shìjiè- world 任何 rènhé- any 百萬 bǎiwàn-million 世界各地 shìjiègèdì -all over the world 大熔爐 dàrónglú.-Melting Pot 地區 dìqū- neighborhood 食物 shíwù- food 正宗 zhèngzōng- authentic 意大利 Yìdàlì -Italy 牙買加 Yámǎijiā-Jamaica 建築 jiànzhù-building 美麗 měilì-beautiful 有趣 yǒruqù-interesting 歷史 lìshǐ-history 有名 yǒumíng-famous 大都會美術博物館- dàdūhuì měisrhù bówùguǎn- Metropolitan Museum of Art 古根海姆博物館 Gǔgēnhǎimǔ -Guggenheim 現代 藝術博物館 xiàndài yìrshù - Museum of modern art 美國自然歷史博物館 Měiguó zìrán lìshǐbówùguǎn- American Museum of natural history 等等 děngděng- etcetera 百老匯 Bǎilǎohuì-Broadway 



有名, 著名 yǒumíng, zhùmíng-famous 戲劇 xìjù theatre //// play 音樂劇 yīnyuèjù musicals 歌劇院魅影 Gējùyuànmèiyǐng- Phantom of the Opera 西城故事- Xī chéng gùshì- west side story 美女與野獸 měinǚ yǔ yěshòu- beauty and the beast 冒險 màoxiǎn- adventure 總是 zongshì- always 
Now my entire family, my mother, father, little sister, grandmother and uncle live in Denver. 

Before we lived in Denver, my family lived in New York for a long time. When I was twelve 

years old we left New York to move to Denver and left the greatest city in the world. 

New York city cannot compare to any other city in the world. New York has five boroughs and 

over 8 million people live in the city who come from many places. Thus new York has lot of 

different cultures. Because of this, people come from all over the world to live in New York. 

New York is a cultural melting pot. There are different neighborhoods where the different 

immigrants live where they have tasty and special food. There is very good and authentic Italian, 

Chinese, Japanese, Jamaican and French cuisine. 

New York also has beautiful architecture, and also an interesting history. There are many famous 

museums such as: Metropolitan Museum of Art, the Guggenheim Museum, Museum of Modern 

Art and American Museum of Natural History and so on. In addition to other museums, there are 

many well-known Broadway plays and musicals such as: "Phantom of the Opera," "Cats," "West 

Side Story" and "Beauty and the Beast. Daily life in New York is an adventure, and you always 

have opportunities. There are different things to do in New York, you can see different things or 

meet different people. New York is my favorite city. One day I hope to go back. 


